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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet, inklusive tilläggslista nummer 1 och 2 (se § 11 och 12). 
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MEDBORGARFÖRSLAG OCH PARTISKRIVELSER 

 

§ 2  Bilägg anteckningar från Öppet forum till nämndens protokoll 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag från Gunnar Björkman om att bilägga anteckningar från Öppet forum till 

nämndens protokoll. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har utrett ett medborgarförslag från Gunnar Björkman om att det ska föras 

anteckningar under Öppet forum, den frågestund som hålls direkt före varje 

nämndsammanträde. Anteckningarna ska läggas som bilaga till sammanträdesprotokollet. 

Björkman menar att det skulle visa att frågorna tas på allvar.  

 

Förvaltningen håller med om att det är viktigt att Farstabor som besöker Öppet forum och 

ställer frågor inte upplever denna möjlighet till kontakt med lokala förtroendevalda som ett 

spel för galleriet. Förvaltningen anser dock att det avgörande för trovärdigheten är om de 

frågor som ställs faktiskt besvaras. Frågor och svar som bedöms ha ett allmänt intresse skulle 

dessutom kunna redovisas på Farstas del av stadens hemsida. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-22. 

Dnr 1.2.4-728/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3  Förutsättningar för inventering av lokaler för föreningslivet 

Svar på skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet om förutsättningar för inventering av 

lokaler för föreningslivet. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet 

föreslagit att förvaltningen ska klargöra förutsättningarna för en lokalinventering i Farsta 

stadsdelsområde i samverkan med kulturförvaltningen, likt den Skärholmens 

stadsdelsförvaltning gjort.  

 

Kulturförvaltningen hade inte möjlighet att medverka i sådan inventering. Stadsdels-

förvaltningen har sett ett behov av att kartlägga föreningslivet i stadsdelsområdet och 

genomförde därför en egen kartläggning. Totalt 90 föreningar identifierades. De fick därefter 

besvara en webbenkät om behov av och tillgång till lokaler och mötesplatser. Förvaltningen 

redovisar svaren från de 46 föreningar som besvarade enkäten.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-16. 

Dnr 1.6-247/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Först ett tack till förvaltningen för att ni påbörjat inventeringen av det lokalt verksamma 

föreningslivet och lokalsituationen. Det är första gången som stadsdelsnämnden får en mer 

samlad bild av frågan och vi har ett lokalt föreningsregister som kan kompletteras och 

uppdateras. Vi kommer med stort intresse följa det fortsatta arbetet med inventeringen.   

 

De rödgröna partierna i Farsta Stadsdelsnämnd kommer även tillsammans med våra 

företrädare i Utbildningsnämnden och Idrottsnämnden fortsätta arbetet med att öka 

tillgången till lokaler för föreningar. För närvarande finns 159 av 171 idrotts/gymnastikhallar 

tillgängliga att boka via idrottsförvaltningens bokningssystem och arbetet fortsätter för att 

via mer ändamålsenliga larm- och kortlåssystem öppna upp samtliga hallar för 
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föreningslivet. I år 2017 har också de sju första skolorna i staden på motsvarande sätt blivit 

tillgängliga för det lokala föreningslivet. Av dessa ligger 2 i Norrort och 5 i Söderort, bl.a.3 

inom Enskede Årsta Vantör Stadsdelsnämnd, men ännu ingen inom Farsta stadsdelsnämnds 

verksamhetsområde. Vi kommer därför att fortsätta aktualisera denna fråga med våra 

företrädare i de aktuella facknämnderna. 
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§ 4  Besparingar vad gäller hjälp till personer med funktionsnedsättning 

Svar på skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna och Liberalerna om besparingar vad gäller hjälp till personer med 

funktionsnedsättning. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden framför Moderaterna och Liberalerna att det i 2017 års 

budget finns ett sparbeting för verksamhetsområdet stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning om 35 miljoner kronor i form av en generell effektivisering. Partierna 

ställer frågor om vilka verksamhetsmässiga effekter detta kommer att få och om det kommer 

att påverka kvaliteten som erbjuds. 

 

Förvaltningens bedömning är att den generella effektiviseringen inte kommer att påverka 

verksamheternas brukare negativt vad gäller kvalitet och omfattning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-03. 

Dnr 1.2.1-642/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Socialtjänsten i Farsta 

Svar på skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna och Liberalerna om socialtjänsten i Farsta. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Moderaterna och Liberalerna ställt frågor om 

socialtjänsten i Farsta. Partierna undrar om socialtjänsten har tillräckliga förutsättningar att 

bedriva ett fullgott arbete och hur förvaltningen arbetar med de tre problemområdena 

arbetsmängd, lönesättning och introduktion. 

 

Socialtjänsten arbetar utifrån tilldelad budget. Om det uppstår förändringar i behoven får de 

samlade resurserna ses över och vid behov görs omdisponeringar av befintlig budget. 

Förvaltningens enheter inom socialtjänsten arbetar med en särskild handlingsplan för att 

bland annat förbättra introduktion och minska arbetsbelastning. Socialsekreterare och 

biståndshandläggare har varit prioriterade grupper vid den senaste lönerevisionen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-06. 

Dnr 1.6-719/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ÖVRIGA BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 6  Den fortsatta driften av Postiljonens vård- och omsorgsboende 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunfullmäktige att inte upphandla driften av 

Postiljonens vård- och omsorgsboende när nuvarande avtal löper ut den 31 oktober 2018. 

Nämnden avser att driva verksamheten i egen regi.  

 

Ärendet 

Postiljonens vård- och omsorgsboende i Svedmyra var ett av de boenden som efter en central 

upphandling av kommunfullmäktige år 2009 övergick till entreprenaddrift. Nuvarande avtal 

löper ut den 31 oktober 2018 och ansvariga stadsdelsnämnder ska ta ställning till om man 

vill rekommendera kommunfullmäktige att göra en ny upphandling eller om verksamheten 

ska återgå i kommunal drift.  

 

Osäkerhet kring lokalernas skick och dominansen av privat drivna äldreboenden i 

stadsdelsområdet innebär att förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden rekommenderar 

kommunfullmäktige att inte upphandla Postiljonens vård- och omsorgsboende och att 

verksamheten istället ska drivas i egen regi. Detta bedöms också kunna stärka nämndens 

samlade egenregiverksamhet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-15. 

Dnr 1.1-93/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens 

förslag och lade fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Lars Hultkvist 

(KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Den fortsatta driften av Postiljonens vård- och omsorgsboende upphandlas på nytt. 

2. Nämnden anför därutöver följande. 
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Vi förordar att en upphandling sker för att finna en fristående aktör som tar över. Inte en 

övergång till offentlig regi. 

  

I flera fall i staden där den rödgrönrosa majoriteten kommunaliserat verksamheter tycks inga 

andra skäl än ideologiska finnas.  

 

Det finns ytterst sällan goda skäl för drift i kommunal regi när det gäller denna sorts 

verksamheter. Fristående aktörer gör det både bättre och billigare. Staden ska koncentrera sin 

verksamhet till sådant som är det offentligas uppgifter som kravställning, uppföljning och 

myndighetsutövning. Inte att utöka sin egenregi. 

 

Vi är av åsikten att en stor blandning och mångfald av fristående aktörer och utförare är 

hälsosamt och bidrar till en utveckling av kvalitet och metoder, samtidigt som en god kvalitet 

ska säkerställas för verksamheterna.  

 

Inom arbetet för Farsta Utvecklings- och Näringslivsråd (FUN) försöker vi på alla sätt att 

göra Farsta attraktivt för näringslivet. Här går de röda och gröna samtidigt fram med åtgärder 

för att avveckla allt privat företagande inom välfärdssektorn. Trovärdigheten för arbetet 

inom FUN eroderas därmed. Locka med ena handen och slå med den andra är ingen bra 

taktik. 

 

Vi är också förvånade över den ytlighet som präglar beskrivningen av verksamheten vid 

Postiljonen. Vi har vid upprepade studiebesök och i möten med boende och anhöriga fått 

höra många uppskattande ord om verksamheten. Vi har vid många tillfällen fått försäkringar 

om att Postiljonens samarbete med stadsdelsförvaltningen varit gott. Att avtalet förlängts tre 

gånger vittnar också om detta.  

 

Tjänsteutlåtandets skrivningar om att det skulle vara försvårande att en privat aktör driver 

verksamheten under renovering förvånar, efter vad vi erfar, ansvariga inom Attendo. Under 

de år, ända sedan 2009, som företaget drivit Postiljonen, har företaget haft regelbundna 

möten med Micasa och stadsdelsförvaltningen för att se över det löpande 

renoveringsbehovet. Ett antal upprustningar såväl inomhus som utomhus har under åren 

genomförts utan att några svårigheter uppstått. 

 

Attendo ställer sig också frågande till förvaltningens uppfattning att Arbetsmiljöverket 

sannolikt inte skulle godkänna nuvarande standard på våtutrymmen. Under alla 

omständigheter borde sådana slutsatser inte dras innan det finns en upprättad handlingsplan 

från Attendos sida. 

 

Det är lätt att hålla med när Attendo framhåller att ett äldreboende vars äldsta del byggdes 

1949 kan behöva renoveras med vissa intervall. Det vore märkligt om sådana upprustningar 

inte skulle kunna genomföras därför att det är en privat aktör som driver verksamheten. 
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Vi påminner slutligen om den rödgröna majoritetens uppseendeväckande formulering i sin 

första verksamhetsplan för nuvarande mandatperiod om att ”all konkurrensutsättning ska 

upphöra”. Ett beslut om att ta över driften av Postiljonen i egen regi är ett logiskt, men ytterst 

dåraktigt, led i en sådan ambition. Mer av detta och det kommer stå skattebetalarna dyrt.  

 

Efter ett majoritetsskifte 2018 är det nu vår plan att Postiljonen liksom alla övriga 

kommunala äldreboenden inom Farsta snarast ska avkommunaliseras och att driften ska 

erbjudas aktörer som kan driva verksamheterna med högre kvalitet.  

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förslag från Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 
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§ 7  Plan för folköl- och tobakstillsyn 2017 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av planen för tillsyn av folköl- och 

tobaksförsäljning i Farsta stadsdelsområde 2017. 

 

Ärendet 

Kommunerna och Polismyndigheten utövar tillsyn över folköl- och tobaksförsäljningen i 

enlighet med alkohollagen och tobakslagen. 

 

Vid årets början hade Farsta stadsdelsområde 47 butiker registrerade i stadens ärendehanterings-

system OL2. Av dessa säljer tre näringsidkare enbart folköl, 18 säljer endast tobak och 26 säljer 

både folköl och tobak. I detta ärende redovisar förvaltningen årets plan för tillsyn av dessa 

försäljningsställen. En del av tillsynsbesöken kommer att genomföras gemensamt av 

förvaltningen och Polisen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-13. 

Dnr 1.3.1-87/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Utvärdering av medborgarbudget om Mötesplats Fagersjö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av utvärderingen av medborgarbudget 

om Mötesplats Fagersjö. 

 

Ärendet 

Som en del av förvaltningens systematiska kvalitetsarbete har den första medborgarbudgeten 

i Fagersjö utvärderats, inklusive det verksamhetsprogram som processen resulterade i. Det är 

viktigt för demokratiarbetet att se hur medborgarbudgetprocessen har fungerat under det 

första året, vad som varit bra och vad som kan utvecklas vidare.  

 

Det uppsökande arbetet har varit det mest framgångsrika. Vid omröstningen av 

medborgarbudgeten deltog 227 personer. Det är ett positivt resultat. En lärdom är att 

förvaltningen måste arbeta mer med intern förankring vid stora processer för att säkerställa 

bredd och långsiktighet i arbetet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-20. 

Dnr 1.1-104/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9  Ny ordförande och ledamot i stadsdelsnämndens demokratiråd 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden utser Moa Sahlin (S) – ledamot i nämnden och i nämndens 

demokratiråd – som ny ordförande i demokratirådet istället för Martin Westin (MP), som 

har lämnat sitt uppdrag som ledamot i nämnden. 

2. Nämnden utser ersättaren Anita Jonsson (MP) som ny ledamot i demokratirådet istället 

för Martin Westin. 

 

Ärendet 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet har gemensamt föreslagit att nämnden 

utser Moa Sahlin (S) – ledamot i nämnden och i nämndens demokratiråd – som ny 

ordförande i demokratirådet istället för Martin Westin (MP), som har lämnat sitt uppdrag 

som ledamot i nämnden.  

 

Partierna har också föreslagit att ersättaren Anita Jonsson (MP) utses som ny ledamot i 

demokratirådet istället för Martin Westin. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar enligt partiernas förslag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-22. 

Dnr 1.1-106/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Deltagande i Demokratidagen 2017 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt Moa Sahlin (S) att delta i Demokratidagen 2017, som anordnas 

av Sveriges Kommuner och Landsting tisdag den 14 mars i Stockholm.  

 

Ärendet 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet har gemensamt föreslagit att Moa 

Sahlin (S) – som är ledamot i nämndens demokratiråd – får i uppdrag att delta i 

Demokratidagen 2017 tisdag den 14 mars i Stockholm. (Ett uppdrag att delta är en 

förutsättning för arvode och möjlighet att söka ersättning för förlorad arbetsinkomst.) Övriga 

partier har inte föreslagit någon deltagare. Konferensen arrangeras av Sveriges Kommuner 

och Landsting och kostar 2 700 kronor (exklusive moms) per deltagare. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar enligt partiernas förslag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-22. 

Dnr 1.1-105/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11  Ändrad delegering av beslut enligt LVU om umgängesbegränsning och  

hemlighållande av vistelseort 

 

BESLUT 

1. Efter beslut i Högsta förvaltningsdomstolen att beslut enligt 14 § 2 st 1-2 p LVU om 

umgängesbegränsning och hemlighållande av vistelseort endast kan delegeras till 

ordförande eller annan ledamot, och då bara i brådskande fall, återkallar 

stadsdelsnämnden sin delegering till stadsdelsdirektören av beslutanderätten i sådana 

ärenden. 

2. Nämnden delegerar enligt 6 kap 36 § KL till nämndens ordförande Lars Bäck (V) samt 

till Mariana Moreira Duarte (MP), Arne Fredholm (M), Kjell Backman (S), Karin 

Lekberg (S) och Peter Öberg (L) – ledamöter i nämnden och i sociala delegationen – 

rätten att under återstoden av år 2017 i brådskande fall fatta beslut om  

- umgängesbegränsning enligt 14 § 2 st 1 p LVU och hemlighållande av vistelseort 

enligt 14 § 2 st 2 p LVU 

- upphävande av beslut enligt samma lagrum. 

3. Nämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppdateringar av nämndens 

delegeringsförteckning. 

 

Ärendet 

Högsta förvaltningsdomstolen har i beslut den 8 november 2016, mål nummer 6529-15, 

funnit att rätten att besluta om hemlighållande av vistelseort enligt 14 § andra stycket LVU 

inte får delegeras utom i brådskande fall och då endast till socialnämndens ordförande eller 

annan ledamot som nämnden har utsett enligt 6 kap 36 § kommunallagen.  

 

Nämndens tidigare delegering av detta beslut till stadsdelsdirektör behöver därför återkallas 

och istället delegeras till ordföranden och ett antal namngivna ledamöter. Detsamma gäller 

beslut om umgängesbegränsning, enligt samma lagrum, samt även beslut om upphävande av 

sådana beslut. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-03-06. 

Dnr 1.1-119/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12  Delegering av begäran hos polismyndighet om utredning av barn under 

femton år 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden delegerar till stadsdelsdirektören rätten att enligt 31 § lag med särskilda 

bestämmelser om unga lagöverträdare (LUL) hos polismyndighet begära utredning av 

misstänkt brott begånget av barn under femton år. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden föreslås delegera till stadsdelsdirektören rätten att enligt 31 § lag med 

särskilda bestämmelser om unga lagöverträdare (LUL) hos polismyndighet begära utredning 

av misstänkt brott begånget av barn under femton år. Ärendegruppen finns redan i nämndens 

delegeringsförteckning, som nummer 42 under kapitel 11.1, men ett förbiseende har gjort att 

delegeringsnivå saknas och därför behöver klargöras. 

 

Under förutsättning av nämndens beslut kommer stadsdelsdirektören sedan att 

vidaredelegera beslutanderätten till lägst enhetschef. Direktörens beslut om det kommer att 

anmälas vid nämndens nästa sammanträde. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-03-09. 

Dnr 1.1-125/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN  

 

§ 13  Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 2017–2020 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 2017–2020.  

 

Ärendet 

I kommunfullmäktiges beslut om budget 2016 för Stockholms stad fick utbildningsnämnden 

i uppdrag att ta fram en skolbiblioteksplan under 2016. Planen ska verka för läsning och 

bildning i Stockholms skolor och förskolor. Ett förslag har nu utarbetats och skickats på 

remiss till berörda instanser i staden, bland annat alla stadsdelsnämnder. 

 

Förvaltningen ställer sig bakom förslaget till skolbiblioteksplan i de avsnitt som rör 

förskoleverksamheten. Planen överensstämmer med nämndens och förvaltningens 

ambitioner rörande lässatsning inom förskoleverksamheten. Förvaltningen har redan påbörjat 

ett väl fungerande samarbete med de lokala biblioteken.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-06. 

Dnr 1.5.1-50/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Lars 

Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Vid sidan av skolbiblioteken är även de lokala biblioteken en viktig resurs för skola och 

förskola. De rödgröna partierna i Farsta Stadsdelsnämnd ser därför gärna att även biblioteken 

i Farsta Centrum samt Gubbängen i en nära framtid får samma möjlighet till ”Meröppet” 

som biblioteket i Sköndal. Ett första steg kan vara att underlätta för våra förskolor att mellan 

morgonsamling och lunch kunna besöka biblioteken med lånekortet som dörröppnare innan 

biblioteken öppnar klockan 10. Vi kommer därför att lyfta denna fråga med våra företrädare i 

Kulturnämnden. 
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Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Lars Hultkvist (KD) 

 

Skolbiblioteken är viktiga för skolornas verksamheter samt för elevernas lärande och 

bildning. Bemannande skolbibliotek ska därför vara en självklarhet på samtliga kommunala 

skolor. Att stimulera elevernas intresse för läsning och litteratur är en prioriterad fråga och 

skolbiblioteken spelar en central roll för ökad läskunnighet. Förutom böcker är 

skolbiblioteken en resurs med tillgång till olika medier för att stödja lärandet och 

undervisningen. Stockholms skolor ska ha tillgång till skolbibliotek. 

 

Den socialdemokratiskt ledda majoriteten har under en längre period återkommit till behovet 

av en skolbiblioteksplan samt slagit sig för bröstet för hur bra planen kommer att bli. Vi blev 

därför förvånade när planen som vi nu ska ta ställning till är så pass tunn som den är. Vidare 

så saknar planen även ett övergripande målsättning, något som är grundläggande för ett 

ärende likt detta.  

 

Konkretionen och ambitionerna i förslagen är i mångt och mycket bra. Skolbiblioteken är 

dessbättre inte utsatta för de ordningsstörningar som många ordinarie bibliotek dras med. 

Men det är ändå viktigt att också den del av skolmiljön som skolbiblioteken utgör präglas av 

lugn och studiero.  
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§ 14  Principer och metoder för uppföljning och styrning inom äldreomsorgen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till principer och metoder för uppföljning och styrning inom äldreomsorgen. 

 

Ärendet 

Äldrenämnden har på uppdrag av kommunfullmäktige och i samverkan med 

stadsledningskontoret och stadsdelsförvaltningarna utrett nuvarande system för uppföljning 

inom stadens äldreomsorg. Utifrån utredningens resultat föreslås en ny uppföljningsmodell 

som ska öka möjligheterna att få en helhetsbild av verksamheternas kvalitet.  

 

Förvaltningen anser att den nya uppföljningsmodellen som föreslås är bra och ökar 

förutsättningarna för att utveckla kvalitetsuppföljningen inom äldreomsorgen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-14. 

Dnr 1.5.1-33/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Lars 

Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Lars Hultkvist (KD) 

 

I ärendet redovisas en förnyad uppföljningsmodell inom äldreomsorgen. Den nya modellen 

rationaliserar, optimerar och enhetliggör den befintliga uppföljningen, vilket vi ser positivt på.  

 

Modellen bygger på att verksamheter följs upp utifrån struktur-, process- och resultatkvalitet. 

Resultat kan på detta sätt fångas in utifrån alla kvalitetsparametrar för ett helhetsresultat för 

verksamheten. 

 

Beträffande uppföljningar av entreprenadavtal vill vi ansluta oss till branschrådets vädjan att 

resultaten av dessa uppföljningar återkopplas inte enbart till stadsdelen och till verksamheten 

utan även till avtalsförvaltaren för respektive organisation. 
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§ 15  Detaljplan för del av Farsta 2:1 i Larsboda 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till detaljplan för del av Farsta 2:1 i Larsboda. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för del av fastigheten Farsta 

2:1 i Larsboda. Syftet med planen är att uppföra 20 radhus och parhus vid Stortorpsvägen, 

gränsande till Huddinge kommun. Husen angörs från en kvartersgata som anläggs i området. 

Marken är idag obebyggd och består av svårtillgänglig naturmark. Ett flertal värdefulla träd, 

bland annat ekar, bedöms vara möjliga att behålla. 

 

Förvaltningen anser att området, som ligger mellan Nynäsvägen och Stortorpsvägen, kan 

bebyggas. Tillskottet av bostäder är dock litet och risken för bilberoende är stor med tanke 

på avstånd till god kollektivtrafik och service. Naturområdet har inte något större värde ur 

rekreationssynpunkt och används i liten utsträckning.    

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-10. 

Dnr 1.5.3-61/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16  Översyn av hastighetsgränser i Bromma, Rinkeby–Kista, Enskede–Årsta–

Vantör, Farsta och Skarpnäck 

Svar på remiss från trafiknämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar följande som svar på remissen av förslag till översyn av 

hastighetsgränser i Bromma, Rinkeby–Kista, Enskede–Årsta–Vantör, Farsta och Skarpnäck. 

 

Stadsdelsnämnden konstaterar att när det gäller att bedöma vilka hastighetsgränser som är 

lämpliga längs gator och vägar i olika stadsdelar krävs inte enbart en räkning av antalet 

fordon som passerar samt insamling av statistik över antalet anmälda olyckor i trafiken. 

Stadsdelsnämnden noterar även att den konsultrapport som är trafikkontorets underlag är en 

smula ologisk då likartade boende- och trafikmiljöer bedöms på olika sätt. Detta 

framkommer vid en granskning av de föreslagna hastighetsgränserna i såväl småhus- som 

flerbostadshusområden. På motsvarande sätt verkar rapportförfattarna sakna förståelse för 

behovet av en trygg trafikmiljö i anslutning till exempelvis förskolor, skolor och lekplatser. 

 

För att minska risken för olyckor och ge en tryggare trafiksituation för mer oskyddade 

trafikanter så används idag hastighetsbegränsningar och fysiska hinder såsom fartgupp, 

avsmalnande vägsträckor, refuger och mindre rondeller i dagens trafikmiljö. Men för att 

skapa förutsättningar för en ännu tryggare trafikmiljö behövs en större insikt, mer kunskap 

om samt erfarenhet av de faktiska förhållandena på plats.  

 

Det krävs en stor lokalkännedom och en konsekvent bedömning, dels i anslutning till främst 

lekplatser, förskolor samt skolor. Men även kännedom om rörelsemönster till och från dessa 

platser samt annan samhällsservice såsom olika vård- och omsorgsboenden samt 

dagverksamhet, mindre centrumbildningar, kollektivtrafikhållplatser samt enstaka butiker 

och kiosker som finns längs berörda vägsträckor är nödvändigt. Kort sagt är det invånarna i 

olika åldrar och livssituationer samt vi fritidspolitiker som lever i lokalsamhället som har den 

största kunskapen om hur vi rör oss i den lokala trafikmiljön.  

 

Dessutom vet vi att rörelsemönstret skiftar för gående, cyklister, mopedister samt 

funktionsnedsatta och andra oskyddade trafikanter längs de aktuella vägarna beroende på 

tidpunkt under dygnet och om det är vardag eller helg samt vilken årstid som råder.  

 

Stadsdelsnämnden är dock mycket positiv till att vi bereds möjlighet att överlämna våra 

bedömningar inför det slutgiltiga ställningstagandet och avger följande synpunkter angående 

de olika gatu- och vägavsnitten. I korthet tillstyrker vi 14 föreslagna hastighetssänkningar 

samt avstyrker helt eller delvis 14 föreslagna höjningar av nuvarande hastighet mot bakgrund 

av ovanstående analys av de faktiska förhållandena lokalt. 

 

1. Bogårdsvägen – hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 

2. Edsvallabacken - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 

3. Enskedevägen - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 
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4. Fagersjövägen – hastighetssänkning delvis enligt trafikkontorets förslag som innebär att 

nuvarande sträckor med 30 km/tim behålls samtidigt som en sänkning från 50 km/tim till 

40 km/tim genomförs. 

5. Farstavägen – hastighetssänkning delvis enligt trafikkontorets förslag som innebär att 

nuvarande sträckor med 30 km/tim behålls samtidigt som en sänkning från 50 km/tim till 

40 km/tim genomförs. 

6. Frykdalsbacken - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 

7. Färnebogatan – nuvarande hastighetsbegränsning om 30 km/tim bibehålls och 

trafikkontorets förslag avvisas helt. 

8. Gamla Tyresövägen - nuvarande hastighetsbegränsning om 50 km/tim bibehålls och 

trafikkontorets förslag avvisas helt. 

9. Grycksbovägen - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 

10. Havsörnsvägen – nuvarande hastighetsbegränsning om 30 km/tim bibehålls och 

trafikkontorets förslag avvisas helt. 

11. Herrhagsvägen - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 

12. Kristinehamnsgatan – nuvarande hastighetsbegränsning om 30 km/tim bibehålls och 

trafikkontorets förslag avvisas helt. (Obs att det heter Kristinehamnsgatan och ej vägen.) 

13. Larsbodavägen- – nuvarande hastighetsbegränsning om 30 km/tim bibehålls och 

trafikkontorets förslag avvisas helt. 

14. Lingvägen - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 

15. Magelungsvägen (väster om Ullerudsbacken) - hastighetssänkning enligt trafikkontorets 

förslag. Magelungsvägen (öster om Ullerudsbacken) - nuvarande hastighetsbegränsning 

om 70 km/tim bibehålls och trafikkontorets förslag avvisas helt. 

16. Majrovägen - hastighetssänkning delvis enligt trafikkontorets förslag som innebär att 

nuvarande sträckor med 30 km/tim behålls samtidigt som en sänkning från 50 km/tim till 

40 km/tim genomförs. 

17. Mårbackagatan - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 

18. Nykroppagatan - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 

19. Pepparvägen - nuvarande hastighetsbegränsning om 30 km/tim bibehålls och 

trafikkontorets förslag avvisas helt. 

20. Perstorpsvägen (söder om Sköndalsvägen) - hastighetssänkning enligt trafikkontorets 

förslag. Perstorpsvägen (norr om Sköndalsvägen) - nuvarande hastighetsbegränsning om 

30 km/tim bibehålls och trafikkontorets förslag avvisas helt. 

21. Sandåkravägen - nuvarande hastighetsbegränsningar om 30 km/tim respektive 50 km/tim 

bibehålls och trafikkontorets förslag avvisas helt. 

22. Sköndalsvägen (väster om Sandåkravägen) - hastighetssänkning enligt trafikkontorets 

förslag. Sköndalsvägen (öster om Sandåkravägen) - hastighetssänkning delvis enligt 

trafikkontorets förslag som innebär att nuvarande sträckor med 30 km/tim behålls 

samtidigt som en sänkning från 50 km/tim till 40 km/tim genomförs. 

23. Tallkrogsvägen – nuvarande hastighetssänkning om 30 km/tim bibehålls enligt 

trafikkontorets förslag. 

24. Ullerudsbacken - nuvarande hastighetsbegränsning om 30 km/tim bibehålls och 

trafikkontorets förslag avvisas helt. 

25. Vinthundsvägen - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 
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26. Värmlandsvägen - nuvarande hastighetsbegränsning om 30 km/tim bibehålls och 

trafikkontorets förslag avvisas helt. 

27. Ågesta Broväg - hastighetssänkning enligt trafikkontorets förslag. 

28. Örbyleden (mellan Mölndalsbacken och Fagersjövägen) - hastighetssänkning enligt 

trafikkontorets förslag. Örbyleden (öster om Fagersjövägen) - delvis enligt 

trafikkontorets förslag som innebär att nuvarande sträckor med 50 km/tim behålls 

samtidigt som en sänkning från 50 km/tim till 40 km/tim genomförs enligt 

trafikkontorets förslag vid korsning och Hökarängens norra T-baneentré. 

 

Ärendet 

Stockholms stad har sedan år 2012 gjort hastighetsöversyner och tagit fram hastighetsplaner 

för stadsdelsområdena. Hastigheten ska avspegla gatans funktion och utformning och visa 

hur trafikmiljön bör utvecklas. Syftet med planen är att anpassa trafiksystemet efter stadens 

förutsättningar och skapa underlag för beslut om hastighetsgränser i det nya 

hastighetsgränssystemet. 

 

Förvaltningen är sammantaget positiv till de föreslagna hastighetsförändringarna inom Farsta 

stadsdelsområde. Det är svårt att ge synpunkter på principerna för förslaget då metoden är 

ganska komplex. Flödet i trafiken är viktigt men trafiksäkerheten för oskyddade trafikanter 

måste prioriteras.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-13. 

Dnr 1.5.3-781/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

lade fram ett eget förslag – se BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta 

instämde Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

- Stadsdelsnämnden överlämnar delvis förvaltningens förslag som svar på remissen av 

förslag till översyn av hastighetsgränser i Bromma, Rinkeby–Kista, Enskede–Årsta–

Vantör, Farsta och Skarpnäck. 

- Nämnden anför därutöver följande. 

 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

9 MARS 2017 

SIDA 25 
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I föreliggande förslag noteras att hastighetsgränsen utanför en förskola kan höjas från 30 till 

40 km/h. Kontoret motiverar detta beslut med argumentet att ”till förskolan går barn 

tillsammans med en förälder”. Vi tycker inte att det är tillräckligt för att man ska nagga i 

kanten på förskolebarns säkerhet. Hastigheten ska aldrig överstiga 30 km/h på de vägar som 

ligger i nära anslutning till förskolor och skolor. Det är en viktig princip att det är lika 

överallt så att det blir lättare för bilister att komma ihåg.  

 

Vidare är vi tveksamma till att blanda 10, 30, 50 och 70-skyltar med 20, 40, 60 och 80-

skyltar eftersom vi är oroade över att det blir otydligt och förvirrat bland trafikanterna. 

Redan i samband med att Riksdagen röstade igenom de nya hastighetsbestämmelserna 2007 

diskuterades riskerna med att blanda hastigheter i 10-steg i hastighetsintervallet.  Vi vill 

därför uppmana trafikkontoret att implementera beslutet med viss försiktighet samt med 

förstärkt skyltning för att undvika oklarheter.  

 

Vi noterar också att vi genomgående vill se max. 40 km/h på våra genomfartsgator. Som 

exempel, Lingvägen, Herrhagsvägen och Enskedevägen. Genomfartsgatorna är ofta 

skolvägar och här måste hastigheten ner för ökad trygghet. 

 

Vi vill också se en bättre efterlevnad av gällande hastighetsbegränsningar. Detta kan givetvis 

ske genom ökad poliskontroll men vi vill också se förslag på tekniska system med exempel 

från våra riksvägar. 

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förslag från Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN  

 

§ 17  Föreningsstöd 2017 

Anmälan av stadsdelsdirektörens beslut 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger stadsdelsdirektörens beslut om fördelning av föreningsstöd 2017 

till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden beslutade den 15 november förra året att delegera till förvaltningschefen 

att fatta beslut om fördelning av det årliga föreningsstödet. Fördelningen görs utifrån de 

övergripande riktlinjer för stödet som nämnden fastställer, och även utifrån inriktningar i 

nämndens verksamhetsplan och kommunfullmäktiges beslut om budget för Stockholms stad. 

 

Förvaltningschefens beslut om fördelning av 2017 års stöd anmäls nu till stadsdelsnämnden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-22. 

Dnr 5-63/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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§ 18  Barn som upplevt våld – socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport Barn som upplevt våld – 

socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning till handlingarna. 

 

Ärendet 

I budget 2016 fastställdes att alla utredningar om vuxna som utsätts för eller utövar våld ska 

innehålla ett tydligt barnperspektiv och att socialtjänsten alltid ska inleda utredning vid 

misstanke om att ett barn lever med våld i nära relation. 

 

Socialtjänstinspektörerna har granskat handläggning i social barnavård och relationsvåld hos 

de tre stadsdelsnämnderna Farsta, Hässelby-Vällingby och Norrmalm. Frågan var hur barn 

som upplever våld uppmärksammas och erbjuds stöd. Granskningen visar att barn väl 

uppmärksammas i relationsvåldshandläggningen. Däremot kan barnavårdens utredning och 

riskbedömning utvecklas, liksom barns delaktighet i utredning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-02-06. 

Dnr 3.4.1-357/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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SIDA 28 
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§ 19  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 27 februari 2017 

 

Pensionärsrådets protokoll den 27 februari 2017 

 

Demokratirådets protokoll den 21 februari 2017 

 

Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 25 januari 2017 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2017-02-21. 

Dnr 1.1-32/2017 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 18 januari – 21 februari 

2017, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2017-01-26: Beslut om tillförordnad stadsdelsdirektör under perioden 27–29 januari 

2017. Dnr 1.1-62/2017. 

2. 2017-02-03: Beslut om godkännande av upphandlingsdokument i gemensam 

upphandling av vattenprovtagning i plaskdammar.  
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ÖVRIGT 

 

§ 20  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

Ungdomsverksamheten på Tuben och ungdomsrådet (bilaga 1) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Försöksverksamhet med trygghetsvärdar/ordningsvakter i Farsta  (bilaga 2) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Halkbekämpning (bilaga 3) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Ersättaren Lars Hultkvist (KD) anmälde att han stödjer innehållet i skrivelserna. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda de två första skrivelserna till ett kommande 

sammanträde. Den tredje skrivelsen läggs till handlingarna. 

 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 

 

 


